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K e ď  O B e c  r O z K v i t á

 DvOJKOlesOvý 

t á t O š
Do vozového parku obce pribudlo nové 
vozidlo. Je ním dvojkolesový bicykel. Obec 
ho zakúpila pre rýchle, ekologické a eko-
nomickejšie premiestňovanie sa po obci. 
Nová pýcha bude slúžiť hlavne na úseku 
údržby, ale i pre potreby  miestnej pošty. 
Bicykel je na elektrický pohon, preto sa 
veľmi rýchlo dokážeme premiestniť z jed-
ného konca obce na druhý.  

Kvety rozjasňujú ženskú tvár a dotýkajú sa 
srdca. Patria neodmysliteľne do našich živo-
tov. Všade okolo nás je čosi krásne a lahodia-
ce oku. Stromy zas vytvárajú nielen príjemný 
chládok počas letných dní, ale  vyrábajú pre 
nás to najvzácnejšie – kyslík.
Naša obec je jednou z tých, ktorá sa snaží pre 
svojich občanov vytvoriť  príjemné prostre-
die nielen na pohľad, ale i miesta, kde človek 
načerpá energiu a môže oddychovať.
V lokalite Panské diely postupne vzniká od-
dychová zóna pri detskom ihrisku Koník. 
Do výsekov pribudlo 23 stromov, ktoré budú 
pribúdajúcimi rokmi tvoriť parkovú atmo-
sféru spolu s kvetinovými záhonmi. 
Po osadení lavičiek bude spomínaná lokalita 
skutočnou oddychovou zónou pre všetky ve-
kové kategórie.

Avšak takéto miesta sa snažíme vytvárať  
v celej obci. Samozrejme, nejde všetko bles-
kovou rýchlosťou. Ale i napriek tomu po-
stupne pracujeme v malých dávkach v rôz-
nych častiach obce. 
Parkovisko pri škôlke vykvitlo do nádhernej 
ružovej, žltej i oranžovej. I keď sme stihli vy-
sadiť len ľavú časť parkoviska, do jesene sa 
budeme snažiť ukončiť i stranu od farské-
ho úradu. Veríme, že sa vám táto časť obce 
bude páčiť a možno načerpáte inšpirácie i do 
vlastnej záhrady. Avšak nemôžem opomenúť 
jednu nemilú vec - krádež kvetov deň po vý-
sadbe. Je smutné, ak sa niekto uchýli  k také-
muto úbohému činu.
Cesta do jaslovského mlyna na jar krásne za-
kvitla tulipánmi a narcismi. Túto jeseň plá-
nujeme opäť v spolupráci so školou vysadiť 

ľavú stranu cesty a pribudne i prekvapenie 
pre deti na ceste.
Na našich hlavných uliciach kedysi kvitli zá-
hony ruží a v každej predzáhradke boli nar-
cisy i tulipány. Ako deti sme vždy po ceste 
domov priniesli mamičke kvietok. Doba sa 
však zmenila a zmizli  kvety  i milé babičky, 
ktoré sedávali na priedomí. No musím pove-
dať, že pomaly  sa začíname otáčať za tým,  
čo bolo dobré. Ozývajú sa občania, ktorí si 
pýtajú lavičky pred svoje domy. A tak sme sa 
rozhodli, že postupne i na hlavných uliciach 
pribudnú miesta na sedenie a jarné cibuľo-
viny.

Viac fotiek nájdete na webe obce.
Veronika Tomašovičová

Foto: DH

Práca na úseku údržby je všakovaká. Ná-
ročná i nenáročná, príjemná i nepríjem-
ná. Pracovníci robia rôzne druhy prác. 

Od starostlivosti o zeleň, kosenie, cez rôzne 
opravy hnuteľného majetku, až po prípravy 
všetkých akcií. Je to mravčia práca na veľmi 
veľkom „mravenisku“. Často sa  stretávame 
s neporozumením a osočovaním. Nie je prí-
jemné, keď dostávame „hubovú“ za všetky 
problémy sveta. Chcem tým len povedať, že ak 
máte nejaký problém, príďte na obecný úrad  
a pýtajte sa, my vám radi a ochotne pomôže-
me. Niekedy je lepšie skôr, ako začnete s kri-

kom a kritikou, zistiť si fakty a skutočne sa 
zaujímať. Tento príspevok nemá byť žiadnou 
kritikou občanov, jeho zmyslom je lepšie si 
porozumieť. Pracovníci údržby sú tiež ľudia  
a všetci sú z našej obce.

Touto cestou by som však  chcela poďakovať 
všetkým, ktorí sa zaujímajú a vedia pochváliť, 
poďakovať i pomôcť.  ĎAKUJEME! 

Veronika Tomašovičová

ÚseK pracOvníKOv ÚDržBy OBce
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eDitOriál

Aj vám sa zdá, že leto je nejaká ďaleká 
spomienka? Spomienka, ktorá bledne tak 
ako aj opálenie od slnka. Deti už derú 
školské lavice a srdcervúci plač tých, kto-
ré sa nevedia zmieriť so škôlkou, tiež znie 
pod našimi oblokmi čoraz zriedkavej-
šie. V novinách sa aspoň letmo vrátime  
k letu.

Mali sme ho hektické. Žiadna uhorková 
sezóna. 

Príprava veľkého festivalu, ktorý sa ko-
nal v júli, dala zabrať všetkým. Festival 
sa skončil, ale už sa začína s prípravami 
na ten budúcoročný. Kolobeh, ktorý sa 
opakuje. Ale aj s letom sme sa rozlúčili 
veľkolepo. 

Podoba Sídliska už tiež nadobudla po-
maly finálnu podobu. Mali sme šťastie na 
realizátora. Vyskytli sa problémy, ale pri 
tak veľkej stavbe to nie je nič ojedinelé. 
Na stavbe sa každý deň robí a termín jej 
ukončenia by mal byť dodržaný. 

Čo je horšie, že nie všetky verejné ob-
starávania dopadnú dobre. Priam ukáž-
kovým príkladom je hasičská zbrojnica. 
Konečne sme uzavreli siahodlhé ťahanice  
s firmou Heston a opätovne sme pripravili 
súťaž cez vestník verejného obstarávania, 
aby sme stavbu konečne ukončili. Vybra-
ný zhotoviteľ ale po podpísaní zmluvy 
prestal s nami komunikovať a na stavbu 
v čase uzávierky novín ešte nenastúpil, 
hoci tam mal byť už skoro dva mesiace 
čulý stavebný ruch. Čudné správanie, ne-
seriózne. Alebo sa tak správa väčšina fi- 
riem na Slovensku? A nedokončená stav-
ba zatiaľ stojí. Kde sa podela profesiona-
lita, zodpovednosť, dôvera? Možno je to 
niečo, čo sa v tejto dobe nenosí. Ani bu-
dovanie dobrého mena. 

Ale aj napriek takýmto nepríjemnostiam 
čas sa nezastaví a život ide ďalej. Všetko 
zlé aj dobré sa raz skončí. O tom, ako 
rýchlo plynie čas, by mohli rozprávať 
naši seniori, ktorých pozveme v októbri 
na posedenie. Pozveme vás aj do lam- 
piónového sprievodu a ani sa nenazdáme, 
začnú nás predčasne otravovať mediali-
zované materiálne Vianoce. Že predbie-
ham? Ani nie. Bojím sa, že ešte bude-
me chodiť v tričku s krátkymi rukávmi  
a v regáloch obchodov už budú čokolá-
dové figúrky Mikuláša.

Tak užime si jeseň! Každú jej chvíľku. Ani 
jedna sa už totiž nebude opakovať.

Stavbu hasičskej zbrojnice som dáv-
nejšie pomenovala večná stavba. Zdá 
sa, že večnou stavbou aspoň nateraz 

aj zostane. Po nepríjemnostiach, ktoré sme 
mali s prvou vysúťaženou spoločnosťou 
Heston, sme konečne mohli vypísať nové 
verejné obstarávanie. Novú súťaž vyhra-
la firma Chladiace veže Bohunice, spol.  
s r. o. so sídlom v Jaslovských Bohuniciach 
za cenu 561.567,80 eur s DPH.  Táto firma 
skončila v prvej súťaži na druhom mieste 
za Hestonom len o 17 centov. Dalo sa pred-
pokladať, že keď vyhrala súťaž  firma, ktorá 
má sídlo v našej obci, že to bude zárukou 
dokončenia hasičskej zbrojnice do konca 
roka. Opak je však pravdou. Najskôr mal 
stavbyvedúci dovolenku, potom zmenili 

stavbyvedúceho - a ten, keďže bolo dovolen-
kové obdobie, bol taktiež na dovolenke. Na 
našu písomnú výzvu prevzali stavenisko 2. 
augusta 2019, kam do 5 dní mali nastúpiť na 
práce. Do uzávierky novín dostali ešte ďalšie 
dve výzvy, na ktoré firma vôbec nereagovala. 
Taktiež nám nezdvíhajú telefóny aj napriek 
tomu, že podpísaná zmluva obsahuje sank-
cie vo výške 15 % z ceny diela za to, že firma 
bez zákonného alebo zmluvne dohodnutého 
dôvodu zanechá dielo. Sankcie by v tomto 
prípade vo finančnom vyjadrení činili bez 
DPH 70.196,- eur.  Voči firme budú vyvo-
dené všetky právne nároky a ako to vyzerá, 
bude musieť byť vyhlásené nové verejné ob-
starávanie. 

Božena Krajčovičová

večná stavBa nás máta aJ naďaleJ

Chceme len upozorniť na blížiaci sa termín ukončenia fotografickej súťaže – Naša Blava. 
Uzávierka je 31.10.2019. Podmienky zapojenia sa aj podrobnosti nájdete na našej webovej 
stránke https://www.jaslovske-bohunice.sk/zivot-v-obci/novinky/fotosutaz-na-rok-2019-na-
sa-blava-1138sk.html.

-red-

K 29. júlu ľudstvo spotrebovalo všetky 
prírodné zdroje, ktoré je Zem schop-
ná za rok nahradiť (správa nezisko-

vej organizácie Global Footprint Network). 
Od tohto dátumu žijeme na ekologický dlh.   
A každoročne sa tento dátum posúva o nie-
koľko dní skorej. V roku 2003 to bol 22. sep-
tember, v roku 1993 pripadol tento deň na 
21. október.

Čo to znamená? Aby sme sa mali „dobre  
a HDP rástol“, pokračujeme s devastujúcim 
odlesňovaním, vypaľovaním, nešetrným 
odčerpávaním vôd, znečisťovaním ovzdušia 
a ďalšími zásahmi do už tak ťažko skúšanej 
rovnováhy, ktorú ešte na Zemi máme. (Ale-
bo skorej už ani nemáme?)  Betónujeme, 
dláždime, ubúda zelených plôch. To má za 
následok erózie pôd, suchá, požiare, zápla-
vy, to, že sa počasie „zbláznilo“. Naša čin- 
nosť má na svedomí, že nenávratne hynú 
celé druhy živočíchov a rastlín. 

Deň, kedy žijeme na ekologický dlh, sa 
však v rôznych krajinách líši. Bohatý Katar 
ho dosiahne už 12. februára, chudobnejšia  
Indonézia až 8. decembra.

Ale ani Slovensko sa nemusí hanbiť. Aj my 
tromfneme celosvetový priemer. „Úver“ sme 
si tento rok zobrali 22. mája.

Keď neplatíte za úver banke, tá sa nebaví. 
Krátky proces a máte „na krku“ exekútora, 
ak nemáte financie, siahnu vám na majetok. 

Ale vymáhanie ekologického dlhu sa už tiež 
začína. Exekútorom je počasie. Ono rozka-
zuje vetru a dažďu. A tento exekútor je ne-
milosrdný, nedá sa s ním vyjednávať. Cítia 
to riadne všetci, ktorých navštívi. A hlavne 
– zas nás to stojí peniaze, majetky a niekedy 
aj to najcennejšie – život.

Samozrejme, bránime sa tomu. Ľudstvo 
je veľký výmyselník. Už v sedemdesiatych 
rokoch minulého storočia americký prezi-
dent Johnson povedal, že ten, kto sa naučí 
rozkazovať počasiu, ovládne Zem. Má nás 
z našich trampôt vedomých aj nevedomých 
vytrhnúť geoinžinierstvo. Lenže ani to nie je 
záplatou na to, ako nešetrne sa správame k 
našej Zemi. Máme toľko poznatkov a vedo-
mostí v tejto oblasti, len keby sme ich chceli 
akceptovať. 

Tak masívna vlna odborne podložených in-
formácií o tom, že už sme na tej hrane, od-
kiaľ nie je návratu, aká je teraz vo všetkých 
médiách, tu ešte asi nebola. Sú riešenia malé 
aj väčšie, aj globálne. Len ľudia stále zľah-
čujú a hľadajú dôvody, prečo by sa nemali 
opatrenia prijať. Nie spôsoby, ako napraviť 
to, čo sme pokazili. A zatiaľ, čo sa mi han- 
drkujeme, „exekútor“ - počasie nás neod-
bytne navštevuje čoraz častejšia a častejšie.

zdroj: TASR, internet
BH

stále hľaDáme 
DôvODy, prečO nie
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Od posledného vydania Blavských novín zasadalo obecné zastupi-
teľstvo 3x, 22.7. a 29.7. (prítomných 8 poslancov) a 12.8. (prítom-
ných 6 poslancov).

Vzalo na vedomie kontroly plnenia uznesení, informácie zo zasad-
nutí komisií,

uzn. 153/VIII - rozpočtové opatrenia č.7 - 11/2019.

Schválilo programy zasadnutí zastupiteľstiev,

uzn. 155/VIII - Zmluvu o vecnom bremene so Západoslovenskou 
distribučnou, a.s., (účelom zmluvy je pripojenie stavby „Jaslovské 
Bohunice, Panské diely – Dubová ul., Orechová ul.“ k distribučnej 
sústave),

uzn. 158-169/VIII – rozpočtové opatrenie č. 45, 46, 47, 48, 49, 50, 
51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 60/OZ /2019 (rekapitulácia viď tab.),

uzn. 170/VIII - Rokovací poriadok obecného zastupiteľstva obce

uzn. 173/VIII – zmenilo bod 2 v Zásadách pre prevody vlastnícke-
ho práva k obecným pozemkom,  určeným na výstavbu rodinných 

domov v lokalite Panské diely – Dubová ulica na iné fyzické osoby, 
prijaté 18.9.2017 uznesením č.546/VII: „Kúpna cena za 1 m2 obec-
ného pozemku bola stanovená znaleckým posudkom č. 069/2019 
zo dňa 19.6.2019 znalcom Ing. Miroslavom Helegdom – evidenčné 
číslo 912134, vo výške 55,475 € bez DPH, 66,57 € vrátane DPH.“,

uzn. 174/VIII - preplatenie skutočne dokladovaných finančných 
nákladov v súvislosti s vyňatím časti pozemku.

Odporučilo:

uzn. 156/VIII - spracovať geometrický plán na zámenu parciel v 
okolí Spoločenského domu PD Jasl. Bohunice.

Ruší:

uzn. 171/VIII -  uznesenie č. 111/VIII z 20.5.2019,

uzn. 172/VIII - 114/VIII z 24.6.2019.

Uznesenia sú krátené. Plné znenia zápisníc nájdete na webovej 
stránke obce.

BH

zastupiteľstvo prehodnotilo spôsob 
predaja pozemkov na Dubovej ulici

Rekapitulácia rozpočtu obce na rok 2019 po schválenej úprave č. 3 v €: 
Príjmy Rozpočet po úprave č. 2 Úprava č. 3 Rozpočet po úprave č. 3

Bežné VS 4 359 762 4 359 762

Bežné PČ 208 500 208 500

Bežné obec spolu 4 568 262 4 568 262

Bežné školstvo 602 627 602 627

Bežné Zariadenie pre seniorov 437 950 437 950

Spolu bežné príjmy * *5 608 489 *5 608 489

Kapitálové príjmy * *889 620 *889 620

Prijaté finančné zábezpeky 150 000 150 000

Prevod z rezervného fondu 3 265 000 +385 000 3 650 000

Finančné operácie ZpS -MR 1 288 1 288

Finančné operácie obec-MR 30 000 30 000

Finančné oper. školstvo MR 1532 1532

Finančné operácie spolu* *3 447 820 + 385 000 3 832 820

Príjmy spolu*** 9 945 929 +385 000 10 330 929

Výdavky Rozpočet po úprave č. 2 Úprava č. 3 Rozpočet po úprave č. 3

Bežné obec VS 2 867 121 +232 000 3 099 121

Bežné PČ 202 000 202 000

Bežné obec spolu 3 069 121 +232 000 3 301 121

Bežné školstvo 1 112 545 1 112 545

Bežné Zariadenie pre seniorov 470 650 470 650

Bežné výdavky spolu* *4 652 316 +232 000* *4 884 316

Kapitálové výd. ZpS 938 938

Kapitálové výd. ZŠ s MŠ 4 204 4 204

Kapitálové výdavky obec 5 069 556 +99 000 5 168 556

Kapitálové výdavky spolu* *5 074 698 +99 000* *5 173 698

FO - splátky úverov 40 591 40 591

FO - vrátené fin. zábezpeky 50 000 50 000

Finančné operácie spolu* *90 591 *90 591

Výdavky spolu*** 9 817 605 +331 000 10 148 605

sme na tO 
ODKázaní?

V piatok 12.7. boli pri prechode od 
Jednoty na parkovisko vysadené kvety 
a kríky. V pondelok 15.7. sme  už len 
skonštatovali, že niektoré chýbajú. Aj 
z betónových kvetináčov pri kostole sa 
niekomu domov „hodili“ dva červené 
muškáty. 

Ale nemáme len utajených milovníkov 
kvetov. Niekedy v prvej polovici augus-
ta na Orechovej ulici zmenila majiteľa 
dlažba, ktorú tam mala uskladnenú 
firma, vykonávajúca pozemné práce  
v lokalite Panské diely. Vo všetkých 
troch prípadoch svojské ponímanie ma-
jetkových vzťahov.

BH

Prosíme občanov, ktorí si podávajú 
žiadosti na obecný úrad, aby používa-
li tlačivá vydané obcou a nesťahovali 
rôzne alternatívy z internetu. Väčšinu 
tlačív nájdete na našej webovej stránke   
https://www.jaslovske-bohunice.sk/ob-
can/ako-vybavit/.

BH

pOužívaJte 
naše tlačivá
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vereJné 
prerOKOvanie 

v nižneJ
Dňa 26.8.2019 sa v obci Nižná konalo ve-
rejné prerokovanie k problematike spaľova-
nia rádioaktívneho odpadu, lisovania RAO  
a pretavovania kovových RAO z vyraďovanej 
elektrárne V1, A1, ale taktiež zo spracovania 
zahraničného rádioaktívneho odpadu. Správa 
o hodnotení – Optimalizácia spracovateľských 
kapacít technológií pre spracovanie a úpravu 
rádioaktívnych odpadov JAVYS a.s., lokalita 
Jaslovské Bohunice  v rozsahu 211 strán bola 
zverejnená na našej webovej stránke, v prí-
pade záujmu táto správa bola sprístupnená  
občanom priamo na obecnom úrade. Správa 
posudzovala dva varianty: Variant č. 0 – teraj-
ší stav a variant č. 1 – ktorý predpokladá pri 
spaľovaní odpadov navýšenie z 240 t na 480 
t ročne, pri lisovaní RAO zo 420 t na 1000 t 
ročne a pri pretavbe kovových RAO  navýšenie 
z 1000 t na 4500 t ročne.  Starostovia dotknu-
tých obcí - Jaslovské Bohunice, Malženice, Ra-
došovce, Nižná, Dolné Dubové, Veľké Kostoľa-
ny, Ratkovce, Žlkovce a Pečeňady sa dohodli, 
že spoločné verejné prerokovania sa budú 
robiť vždy v inej obci. Tentokrát to bola obec 
Nižná. O pozvánke na verejné prerokovanie 
sme informovali všetkými dostupnými pros-
triedkami. Taktiež by sme občanom, ktorí by 
mali záujem zúčastniť sa verejného preroko-
vania, ponúkli možnosť dopravy autobusom.  
O ponúknutú možnosť neprejavil nikto zá- 
ujem. Je na škodu veci, že starosta z Nižnej ne-
odkonzultoval termín verejného prerokovania 
so starostami, a z dôvodu skôr zaplatenej do-
volenky som sa ja a starosta Dolného Dubové-
ho tohto verejného prerokovania nezúčastnili. 
Našu obec zastupovalo 6 poslancov a verejnosť 
pán Peter Ryška. Do uzávierky novín starosto-
via dotknutých obcí nevydali stanovisko, a pre-
to vás o ňom budeme informovať v najbližšom 
vydaní Blavských novín. 

Božena Krajčovičová

všetci čaKaJÚ na DOKOnčenie

Na Slovensku pravdepodobne nie je obec ako 
naša - že by vo väčšine domácností mali ve-
rejný závlahový vodovod. Pritom sa mnohí 
k tejto vymoženosti správame, akoby to bola 
samozrejmosť. Aby som to upresnila, taká 
samozrejmosť je to len v polovici našich do-
mácností. Niežeby tá druhá polovica nemala 
záujem o závlahy, ale v čase, keď sa budovali, 
sa na ne už nedostalo. Podľa nadobudnutých 
skúseností  môžeme užívateľov rozdeliť do 
troch skupín - a to na takých, ktorí: 
•	 polievajú veľa (aj keď by možno nepo-

trebovali) len preto, že sa za túto službu 
neplatí,

•	 polievajú iba v nevyhnutnom množstve,
•	 nepolievajú vôbec, pretože touto vodou 

sa im do záhrad dostali také buriny, ktoré 
tam nikdy nemali.

Podľa projektu revitalizácie Sídliska boli popri 
všetkej výsadbe vybudované aj závlahy. Po ich 
spustení sa zistilo, že nie je dostatočný tlak. 
Preto sa Sídlisko polieva nad ránom. 
Odborníci, ktorých sme si zavolali, aby posúdi-
li stav závlah, po preštudovaní projektov upo-
zornili na fakt, že čerpadlá, ktoré boli napro-
jektované a ktoré od začiatku používame, nie 
sú správne. Kalovými čerpadlami sa do závlah 
dostávajú aj rôzne nečistoty. Navrhli dve rie-
šenia. Jedno vo výške 38-tisíc eur a druhé viac 
ako 78-tisíc eur. Aj napriek tomu, že čerpadlá 
sa často opravujú, bolo rozhodnuté, že sa pred 
meandrom vybuduje stavnica a zostane sa pri 
starom spôsobe. Jedinou zmenou by bolo do-
plnenie okysličovača vody kvôli rybníku. 

Božena Krajčovičová

závlahOvý vODOvOD 
nie Je samOzreJmOsťOu

cyKlOchODníK
Dúfam, že v čase čítania tohto člán-
ku bude realizácia I. etapy Chodníka 
pre peších a cyklistov v plnom prúde. 
Týka sa predĺženia trasy od kaštieľa po 
jestvujúcu cyklotrasu. Realizácia bola 
pozdržaná z toho dôvodu, že sme cy-
klotrasu chceli posunúť bližšie k oplo-
teniu bývalých kasární, nakoľko podľa 
projektu mala viesť čo najbližšie popri 
ceste, ale to by padlo za obeť veľa vzras-
tlých stromov. Túto zmenu sme museli 
odkonzultovať so Slovenským plynáren-
ským priemyslom. 

     
      Božena Krajčovičová

Snáď denne počúvame z médií o problémoch 
s prideľovaním dotácií. Už mnohí starostovia 
sa vyjadrili, že o dotácie nebudú nikdy žia-
dať, hlavne z dôvodu nekonečnej byrokracie. 
Preto je niekedy lepšie využiť služby rôznych 
agentúr, ktoré poskytujú služby od vypísania 
žiadosti až po verejné obstarávanie. V prípade 
poskytnutia nenávratného finančného pros-
triedku  vypracujú aj monitorovacie správy. 
V roku 2017 bola vypísaná výzva Podpora tri-
edeného zberu odpadov, ktorá bola zameraná,  
hlavne,  na doplnenie zberných dvorov. I keď 
je naša obec v podstate dobre vybavená, pred-
sa ešte nejaké mechanizmy potrebujeme. Mali 
sme záujem o multikáru, štiepkovač, kontaj-
nery a pod. Spomedzi agentúr, ktoré sa nám 
často ponúkajú, sme si vybrali agentúru EU-
RO-dotácie, ktorú zastrešuje Slovenská spo-
riteľňa a.s., ktorá nám poskytuje komplexné 
služby vrátane verejného obstarávania, na vy-
konanie ktorého dostali splnomocnenie. Spo-

ločnosť EURO-dotácie má viac ako 13-ročné 
skúsenosti v oblasti poradenstva v štrukturál-
nych fondoch EÚ. Za toto obdobie spracovali  
a zrealizovali viac ako 1200 projektov, cez 2000 
verejných obstarávaní a pre svojich klientov 
získali viac ako 500 miliónov eur.
Cez prázdniny obec dostala Rozhodnutie  
z Ministerstva životného prostredia o pridele-
ní dotácie vo výške 145-tisíc eur. Podmienkou 
jej čerpania bolo kladné stanovisko Slovenskej 
agentúry životného prostredia (SAŽP) z kont-
roly verejného obstarávania. SAŽP po kontrole 
verejného obstarávania nám oznámila, že tým, 
že sme si do verejného obstarávania formou 
EKS dali podmienku výkonovej zábezpeky, 
sme znemožnili ďalším firmám súťažiť a táto 
podmienka bola diskriminačná. Voči stanovis-
ku sme sa odvolali a čakáme na rozhodnutie 
SAŽP. 

Božena Krajčovičová

Opäť sme narazili na 
vereJné OBstarávanie

Pre projektantov rodinných domov na tých-
to dvoch uliciach sú zverejnené na webovej 
stránke obce (https://www.jaslovske-bohunice.
sk/obec-2/uzemny-plan-obce/informacie-pre-
-stavitelov-na-ul-dubova-a-orechova/) infor-
mácie, ktoré potrebujú - výšky pre osadenie 
RD na ul. Orechová a 
ul. Dubová v lokalite 
Panské diely.

BH

pre staviteľOv na 
DuBOveJ a OrechOveJ Obec zakúpila jeden mestský elektrobicy-

kel. Využívajú ho najmä na údržbe, keď to 
dovolí počasie. Asi  tým neušetríme veľa 
PHM, ale je to taká „malá lastovička“ v 
prínose pre ochranu životného prostredia.

BH   

aspOň náznaK

Pri poslednom odovzdávaní vyzbieraného 
oleja preberajúca firma zistila, že sa v nádo-
bách nachádzal  aj benzín a kyselina. Tieto dve 
látky patria do zberu nebezpečného odpadu, 
ktoré obec pravidelne robí. Nemiešajte to do 
iných odpadov!

BH   

nezODpOveDnOsť
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Ako ďalej v oblasti parkovania áut? 
To je otázka, na ktorú by veľmi veľa 
ľudí chcelo vedieť odpoveď. Žiaľ, uni-

verzálne riešenie, s ktorým by boli spokojní 
všetci, neexistuje. Začína sa tento problém 
dotýkať už aj nás a skôr či neskôr nás dobe-
hne.
V letnom čísle našich novín ste si mohli všet-
ci nájsť platné VZN, ktoré túto oblasť rieši. 
Mnohí z nás ho ale ignorujú. 
Zaujímavé sú čísla, ktoré zverejnil v tomto 
smere štatistický úrad.  V roku 2013 bolo na 
1000 obyvateľov 347 áut, v roku 2017 to už 
bolo 408, čo je nárast o 61 áut (a údaje z roku 
2018 budú asi ešte vyššie).  Keď si to prepočí-

tame na našu obec, tak to predstavuje 748 áut 
v roku 2013 a 927 áut v roku 2017. Zaujímavé 
je ale ďalšie číslo. Na jedno parkovacie miesto 
je potrebné asi 2,5 x 6 m, čo je 15 m2. V roku 
2013 sme parkovali na ploche 11.220 m2, to 
je 1870 m (1,9 km) x 6 m.
V roku 2017 to ale už bolo 2317,5 m  
(2,3 km) x 6 m, čo je 13.905 m2 – to sú sko-
ro dve futbalové ihriská, ale len parkovacích 
plôch bez príjazdových ciest. Parkovacie 
plochy sú prevažne asfaltové a betónové, sa-
mozrejme, odvodnené a v lete poriadne roz-
horúčené.
Je to len štatistika a priemerné čísla. Ale kto-
vie, ako to je u nás v obci? Počet áut totiž zvy-

šujú služobné autá, ktorých je dosť, ale aj autá 
ľudí, ktorí sem prišli pracovne alebo na ná-
vštevu. Naše ulice ale nie sú na toto stavané. 
Ani tie najnovšie, lebo všetci chceme predá-
vať stavebné pozemky, predať pozemky pod 
infraštruktúru je nezaujímavé. Na druhej 
strane, samozrejme, všetci by sme chceli par-
kovať čo najbližšie, hneď pri vchodoch k do-
mom. Vzniká problém. Obec nemá vlastné 
pozemky a ich kúpa vôbec nie je jednoduchá. 
To je len technický problém. Autá sú totiž aj 
riadne zaucho pre životné prostredie. Od ich 
výroby, prevádzky až po parkovanie.  

BH

č O  B u D e  ď a l e J ?

Naším zmluvným partnerom na vývoz ko-
munálneho odpadu sme boli upozornení na 
skutočnosť, že v kontajneroch na separovaný 
zber (plasty, papier, sklo) sa nachádza aj zme-
sový komunálny odpad.
Žiadame preto obyvateľov Sídliska, aby 
dôsledne dodržiavali zásady ukladania od-
padov do zberných nádob  a nemiešali ich.
Ak sa tento stav nezmení môže sa stať, že aj 
vyseparované odpady sa nám pre ich znečis-
tenie budú účtovať ako komunálny odpad, čo 
sa potom môže preniesť aj do poplatkov, ktoré 
platíte.

BH
Foto: BH

upOzOrnenie 
pre OByvateľOv 

síDlisKa

V komunálnom odpade plast

V plastoch - kuchynský odpad, rožky V plastoch - pečené časti kurčaťa, celá dyňa, pod ňou banány, burina



7Blavské noviny

Vynovené 
hasičské auto

Koncom roka 2018 obec zakúpila ojazde-
né auto TATRA 815 v hodnote 25-tisíc 
eur. Vo februári tohto roka bola  medzi 

Ministerstvom vnútra Slovenskej republiky  
a obcou Jaslovské Bohunice podpísaná Zmlu-
va o zabezpečení technického zhodnotenia ha-
sičských vozidiel, podľa ktorej sa ministerstvo 
zaviazalo do 4 mesiacov TATRU 815 opraviť  
a zrepasovať. Termín bol dodržaný a 2. júla 
2019 bola TATRA slávnostne odovzdaná  Dob-
rovoľnému hasičskému zboru obce Jaslovské 
Bohunice. Cena repasu bola vo výške 165-tisíc 
eur. Kľúče od vynovenej TATRY 815 odovzdal 
Ing. Petrovi Slivenskému generálny sekretár 
Dobrovoľnej požiarnej ochrany Slovenskej 
republiky pán Vendelín Horváth. Slávnost-
ného odovzdania sa ďalej zúčastnil  riaditeľ 
Krajského hasičského a záchranného zboru 
p. Vojtech Valkovič a taktiež riaditeľ Okresné-
ho hasičského a záchranného zboru p. Zoltán  
Takács. Po oficiálnej časti bolo pripravené malé 
pohostenie, kde sme v družnej debate rozobe-
rali otázky dôležitosti hasičského zboru, ale aj 
povinností, ktoré z toho vyplývajú. Veríme, že 
auto bude slúžiť pri záchrane majetku a životov 
občanov. 
Viac fotiek nájdete na 
webe obce.

BK
Foto: -kul-
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Miestny obecný rozhlas je kombi-
novaný, no prevažuje bezdrôto-
vé riešenie prenosu. Koncepcia 

umiestňovania reproduktorov a prijímacie-
ho zariadenia, tzv. hniezda, bola navrhnutá 
a dodaná firmou MK hlas pred viac ako 10 
rokmi. Systém je vzhľadom na svoj vek  i mo-
rálne opotrebovanie stále v relatívne dobrom 
stave aj napriek občasným výpadkom urči-
tých hniezd v rôznych častiach obce. Obec sa 
snaží všetky nedostatky a poruchy odstrániť 
v čo najkratšom čase, no nie vždy to ide tak 
rýchlo, ako by sme chceli aj zo strany dodá-
vateľa, resp. poskytovateľa služieb a vykoná-
vateľa opráv. Raz je to vybitá batéria, ktorú 
treba vymeniť, inokedy hrá rozhlas veľmi 
hlasno, niektorí sa sťažujú, že nepočujú alebo 
sa stane, že nehrá vôbec. Každý prípad je in-
dividuálny, niektoré poruchy v určitých čas-
tiach obce sa vyskytujú opakovane. Väčšiu 
časť porúch sa podarí odstrániť natrvalo, no 
sú prípady, kedy je nahlásené, že nie je počuť 
rozhlas, pričom pri sporadických kontrolách 
alebo kontrolách na podnet občana sa v te-
réne často táto skutočnosť nepreukáže. Napr. 
pred pár týždňami som osobne prešiel celú 
obec s pracovníkmi MK hlasu, pričom sme 
monitorovali všetky hniezda a reproduktory 
v obci - až na dve miesta rozhlas hral v celej 
obci. Tri týždne nato mi bolo hlásené, že sla-
bo počuť rozhlas na ul. Šidúnky. Sadol som 
do auta a zamieril tam počas vyhlasovania 
relácie. Rozhlas bolo zreteľne počuť, z čoho 
som si nahral aj záznam do mobilného tele-

fónu. To ale neznamená, že človek, ktorý mi 
to nahlásil, ma zavádzal alebo klamal. Mohlo 
sa stať, že systém vykazuje výpadky sporadic-
ky, preto sa hľadajú ťažko, keďže v čase cie- 
leného preskúšania všetko funguje. Nieke-
dy sa stane, že rozhlas nie je zreteľne počuť. 
To môže mať mnoho príčin: zle umiestnený 
reproduktor, zlé poveternostné podmienky 
v čase vyhlasovania alebo sa reproduktory 
navzájom prekrývajú. Stal sa nám aj prípad, 
kedy na križovatke ulíc Nová a Šidúnky pra-
videlne vypadával rozhlas, teda celé hniezdo. 
Pracovníci firmy to niekoľkokrát opravili, no 
len dočasne. Až neskôr sa zistilo, že do zaria-
denia niekto zasahoval, bola v ňom porušená 
bezpečnostná plomba na skrinke a taktiež 
firma skonštatovala, že niekomu zrejme ten 
rozhlas vadil a použil rušičku, čím vyradil 
to hniezdo, ktoré potom bolo nutné zakaž-
dým nahodiť. Iný občan na inej ulici vyliezol 
rebríkom na stĺp a vložil do reproduktora 
handru. Jednému to hrá hlasno a je napr. po 
nočnej, iní hneď oproti cez cestu mi hovoria, 
že v žiadnom prípade netreba rozhlas stíšiť, 
prípadne odstaviť z prevádzky, lebo by nič 
nevedeli a nepočuli. 
Ako je to vždy, sto ľudí, sto chutí. Netvrdím, 
že problémy s rozhlasom nie sú, no treba si 
uvedomiť, že dokonalé to zrejme nebude nik- 
dy, pretože tam, kde sa hniezdo nachádza, 
hrá prirodzene hlasnejšie, keďže má vykryť 
určitú stanovenú vzdialenosť, ktorá je štan-
dardne 100 m. A tu by som sa chcel zastaviť. 
Z môjho pohľadu by bolo možno vhodné 

zvážiť vzhľadom na vek a morálne opotre-
benie rozhlasu výmenu za iný, modernejší, 
no hlavne koncepčne vyhovujúci rozhlas, 
ktorý by umožnil napr. lepšie regulovanie 
hlasitosti v tej ktorej časti obce a pod. Obec 
sa touto myšlienkou už zaoberala a stále za-
oberá. Problém je, či rekonštruovať rozhlas, 
keď nie každá časť obce má pripravené káble 
v zemi. Je totiž tendencia zbavovať sa zby-
točných vzdušných káblov v obci. V praxi 
by to mohlo znamenať, že by sme sa vrátili  
k vzdušnému vedeniu, ktoré je ale v mno-
hých ohľadoch stabilnejšie a menej nákladné. 
Pravdepodobne túto otázku nastolíme v čase 
zostavovania rozpočtu na ďalší rok. 

MD

má ODpOrcOv, ale zástancOv Je viac

aKO si pOmôžete, 
Keď nepOčuJete 

rOzhlas?
Tým, ktorí majú aspoň základné znalosti 
o práci s počítačom, poradíme jednodu-
chú vec. Na webovej stránke obce www.
jaslovske-bohunice.sk vpravo v hornom 
stĺpci s názvom SMS oznamy je v dolnej 
časti veta: Hlásenia obecného rozhla-
su. Keď si na ňu kliknete, zobrazia sa 
vám všetky aktuálne hlásenia, ktoré si 
opäť kliknutím môžete vybrať a prehrať  
v počítači, ale musíte mať zapnutý zvuk. 

BH

Na žiadosť obyvateľov bol posledný augustový týždeň oproti kvetinárstvu vybudovaný prechod pre chodcov. Foto: BH
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V obci Jaslovské Bohunice máme viacero informačných 
kanálov, pomocou ktorých sú občania obce informovaní 
o jej chode. Webstránka obce, SMS správy, mobilná apli-

kácia, viacero mikrostránok obecných inštitúcií a v neposlednom 
rade obecný rozhlas. Ako jedna z prvých obcí, po vzore miest, 
poskytujeme aj otvorené dáta. Chýbalo nám však jedno centrálne 
miesto, kde by občan získal základný prehľad o aktuálnom dianí  
z viacerých informačných zdrojov. Vzišla myšlienka vytvoriť webo-
vú mikrostránku, na ktorej budú v prehľadnej forme informácie 
prezentované. Nechceli sme však ísť cestou hotového riešenia od 
dodávateľa a vybrali sme sa vlastnou cestou. Výsledkom je stránka 
info.jaslovske-bohunice.sk. 
Už pri jej vývoji sme prišli na jej ďalšie možné využitie. Na úrade 
sme mali nevyužitý veľký monitor, zakúpili sme mini PC a poob-
zerali sme sa po opensource riešeniach pre kiosky. Výsledkom je 
informačná obrazovka vo vestibule obecného úradu, na ktorej sú 
zobrazované  informácie formou prezentácie. Už teraz sa pohráva-
me s myšlienkou zakúpenia dotykovej obrazovky, aby forma pre-
zentácie bola nahradená interaktivitou občana.

Ing. Marián Vajdečka
Jaslovské Bohunice

informačná obrazovka svojpomocne

Niektoré sa používajú viac, iné sú zastaralé 
a pomaly zanikajú. Alebo sa aj opäť oprášia, 
znovu zapáčia a znovu sú in. Pred narodením 
dieťatka meno vyberáme vždy starostlivo, aby 
sa hodilo k priezvisku a nám rodičom, aby sa 
páčilo. Veď je to pre naše dieťa, ktoré vzniklo 
z lásky. Pred ôsmimi rokmi som uvádzala v 
obecnom informátori mená, ktoré dostali od 
rodičov naši  občania. V porovnaní s rokom 
2011 nám pribudlo dievčat, ktoré sú nositeľka-
mi mien Lucia, Zuzana, Veronika a chlapcov, 
ktorým rodičia vybrali mená Martin, Michal a 
Peter.
Ale stále v našej obci na prvých miestach sú 
krstné mená žien:

•	 Mária /v obci je ich 85 /,
•	 Anna /39/, Jana /37/, Zuzana /34/, Lucia 

/31/, Veronika /26/, Gabriela /24/, Helena 
/22/, Martina /22/

Najpoužívanejšie krstné mená chlapcov a mu-
žov sú:

•	 Peter /81/, Jozef /76/, Ján /44/, Martin 
/44/, Michal /39/, Miroslav /39/, Marek 
/35/, Tomáš /32/, Patrik /30/

A ešte jedna zaujímavosť. V roku 2011 v našej 
obci bolo najviac občanov, ktorí sú nositeľmi 
priezviska Matovič, ale postupne, ako sa ľudia 
prisťahovali a narodili, do vedenia sa dostalo  
priezvisko občanov Krajčovičových.

•	 Krajčovič /53/, Matovič /43/, Remenár 
/33/, Junas/30/, Čapkovič /30/.

Meno, ktoré nám vybrali rodičia pri narodení, 
nás sprevádza celým naším životom. Vážme si 
ho preto a vyberajme i my pre naše deťúrence 
meno starostlivo. Touto vetou som ukončila 
článok i v roku 2011 a nakoľko si myslím, že 
je stále pravdivá, končím ňou tento príspevok  
i teraz.

SM

Krásnych mien Je 
plný KalenDár V stredu 19. júna 2019 sa pri príležitosti 

ukončenia školského roka 2018/2019 prišli 
na obecný úrad rozlúčiť deviataci z našej zá-
kladnej školy v sprievode triednej učiteľky, 
zástupkyne riaditeľky a pani riaditeľky. Pani 
starostka im popriala veľa šťastia na strednej 
škole a na ďalšej ceste životom. Po príhovo-
re sa deviataci podpísali do pamätnej knihy  

a prevzali si pekný darček. Žiaci si pripravili 
pre nás pieseň s gitarovým sprievodom. 
Milí deviataci, prajeme vám úspešný vstup 
do nového školského roka študijné úspechy! 

text : Danka H.
foto: Danka H.

rOzlÚčKa s DeviataKmi 

V rámci prevádzky kuchyne je potrebná denná evidencia stravníkov, pretože obec dotuje kaž- 
dý obed platbou 1 € pre dôchodcu na deň. Z tohto dôvodu je potrebné, aby bolo na každom 
obedovom lístku napísané meno a dátum, o čom je každý stravník poučený pri zakúpení 
lístkov. Na lístok je tiež potrebné napísať číslo obeda, ak sú v daný deň v ponuke dve jedlá. 
Ak nie je na lístku napísané číslo obeda, automaticky dostanete obed č. 1. Evidencia slúži tiež 
ako podklad pre inventarizáciu použitých lístkov. Lístky, ktoré boli zakúpené v roku 2018, 
treba použiť do 31.12.2019.

BM.

Oznam pre stravníKOv
 OBecneJ Kuchyne 
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1. 8. 2019

31. 7. 2019

2. 8. 2019

2. 8. 2019

1. 8. 2019

31. 7. 2019

2. 8. 2019



11Blavské noviny

5.8.2019

12 .8. 2019

15. 8. 2019 27. 8. 2019                Viac fotiek nájdete na webe obce. Foto: PB

5.8.2019reKOnštruKcia síDlisKa 
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Vždy ma tak trochu zamrzí, že sa vše-
obecne v médiách najviac hovorí  
o športoch, ako je futbal, hokej, te-

nis, v ktorých sa točia veľké peniaze. Ale 
vďaka tomu, že naši športovci dosiahli sve-
tové úspechy aj v lyžovaní, biatlone, cyklis-
tike, vodáckych športoch - spomenú sa aj 
tieto športy. Ale nebudú úspechy,  a zapadnú 
do zabudnutia. Ostatné športové disciplí-
ny ostávajú v ich tieni. Sú menšinové, majú 
smolu.

Preto, keď som sa dozvedela, že niekto z na-
šej obce je najlepším juniorom na svete, čo sa 
týka bodovania v turnajoch, neváhala som.

Okrem toho, že sympatickej mladučkej Na-
tálii Nádaskej sa podaril husársky kúsok  
a zviditeľnila nielen našu obec, ale aj Sloven-
sko, sa čo-to dozviete aj o discgolfe, ktorý je 
zatiaľ relatívne „mladý“ a ľudia o ňom neve-
dia. K dosiahnutému úspechu jej gratuluje-
me a prajeme jej na discgolfovom poli ešte 
veľa úspechov. 

Discgolf, v našich končinách pomerne neznámy 
šport. Ako si sa k nemu dostala?

Áno, discgolf nie je veľmi známy šport na Slo-
vensku. Taktiež ani ja som vôbec netušila, že 
niečo také existuje. Dozvedela som sa o ňom 
približne asi pred 2 rokmi na základnej škole 
od nášho pána učiteľa Macháča. Zobral nás 
niekoľkých žiakov do Malženíc, aby sme si to 
vyskúšali a nás to celkom zaujalo. Keďže sme 
boli dobrý kolektív, radi sme spolu trávili čas  
a pán učiteľ sa nám dobrovoľne venoval.  Takže 
jemu som vďačná za všetko, čo sa týka mojich 
discgolfových začiatkov. 

Čo ťa na ňom najviac zaujalo? Napríklad oproti 

tenisu, ktorý si hrala?

Zaujalo ma už len to, že je to niečo nezvyčajné. 
Mám rada šport a chcela  som vyskúšať niečo 
nové. Pri discgolfe som využila moje teniso-
vé zdatnosti, keďže forehand a backhand sú  
v oboch týchto športoch.

Priblíž v skratke, o čo pri turnaji alebo súťaži 
ide. Dá sa hrať aj v zime?

Discgolf sa hrá podobne ako golf. Snažíme 
sa dostať lietajúci tanier - disk do koša na čo 
najmenší počet hodov. Hráč, ktorý získa za 
celý turnaj najmenej hodov, vyhráva.

Dá sa hrať aj v zime, ale nie je to ideálne ani 
komfortné najmä kvôli studeným rukám a via-
cerým vrstvám oblečenia.

Asi nie je k tomu potrebný nejaký špeciálny vý-
stroj, ale čo oblečenie?

Špeciálny výstroj nie, ale už len disky a kôš sú 
špecifické pre tento šport, taktiež špeciálne ba-
tohy na disky. Oblečenie tiež nemusí byť nejaké 
špecifické, ide o to, aby sa každý cítil pohodlne 
pri hádzaní. Dôležitá je skôr pevnejšia obuv. 

Hráš sama alebo sa hrá v skupine? Si evidovaná 
v nejakom športovom klube?

Na turnajoch sa hrá vo flighte (skupinka 4 - 
5 ľudí, s ktorými hráš celé ihrisko), ale každý  
z flightu hrá sám za seba. Patrím do nášho bo-
hunického klubu DGC TreeCutters.

Discgolf môže hrať ktokoľvek rekreačne, ale ty 
ho hráš súťažne. V čom je rozdiel?

Veľký rozdiel v tom nie je. Na turnajoch je cítiť 
súperenie a „zdravé napätie” ako pri každom 
športe, zatiaľ čo pri tréningu alebo rekreačnom 

discgolfe sa sústredíš len na vlastné hody. Po-
čas turnajov je dôležitá taktiež koncentrácia  
a taktika.

Potrebuješ k tomu nejakú fyzickú kondíciu?

Ja som bola zvyknutá na tenis, čo je fyzicky ná-
ročnejší šport. S kondičkou som preto problém 
nemala. Bežný discgolfový turnaj by sa dal pri-
rovnať k túre v prírode - veľa chôdze s batohom 
na chrbte, ktorý nie je najľahší. Niekedy sú aj 
náročnejšie turnaje, kde sa nachodíme dosť aj 
do kopca. Podľa mňa je dôležitejšia psychická 
kondícia. Pri discgolfe treba rozmýšľať a ne-
stratiť hlavu v zlých situáciách a nepoddať sa 
nervozite :D 

Koľko trénuješ a kde? Je to náročné popri škole?

Výhodou discgolfu je, že trénujem kedykoľvek 
mám čas a nemusím byť viazaná na určené 
tréningy. Snažím sa trénovať každý deň aspoň 
putty (hádzanie diskov priamo do koša). No 
väčšinou trénujem na našom pevnom disc-
golfovom ihrisku v Jaslovských Bohuniciach 
aspoň raz za týždeň. Keď sa dohodneme na 
tréningu viacerí, niekedy ideme aj do Malže-
níc, Rakovíc alebo Bratislavy. 

So školou nemám zatiaľ žiadny problém :D , 
škola ma v discgolfe neobmedzuje. Horšie je to 
s turnajmi. Väčšie turnaje trvajú celý víkend. V 
piatok po škole odchádzam a prídem v nedeľu 
večer. Takže treba niekedy obetovať čas trávený 
s kamarátmi a rodinou.

S discgolfom si sa dostala aj do zahraničia. Kde 
si bola na súťaži?

Prvý väčší turnaj v zahraničí som absolvovala  
v lete 2018. Boli to majstrovstvá strednej Eu-
rópy, ktoré sa konali v Slovinsku. Tento rok 

pričinila sa 
O svetOvý 

Úspech
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som bola na niekoľkých turnajoch v Rakúsku, 
Česku a dokonca aj v Berlíne. Ešte ma čakajú 
tohtoročné Majstrovstvá strednej Európy  
v Novom Jičíne v Česku.

Vieš zrátať koľko súťaží si absolvovala  a s akým 
umiestnením?

Súťaží som absolvovala už veľa. Podarilo sa mi 
viackrát obsadiť aj prvé miesto v mojej kate-
górii. Vždy záleží od konkurencie. Na väčšie 
turnaje chodia aj hráčky zo zahraničia. 

Viem, že si dostala aj ocenenie. Aké to bolo a od 
koho si ho dostala?

Dostala som cenu PDGA za rok 2018 pre ju-

niorskú hráčku. Vo všetkých juniorských diví-
ziách som v tomto roku nazbierala na PDGA 
turnajoch najviac PDGA bodov. Vlastne som 
získala najviac bodov zo všetkých junioriek na 
svete.

Tak to gratulujeme! Kto v súčasnosti je v disc-
golfe najlepší?

Majster sveta v discgolfe je Paul McBeth. Čo sa 
týka slovenských hráčov, je to Michal Kúdela 
(ktorý  navrhol a pomáhal pri stavaní nášho 
ihriska v Jaslovských Bohuniciach), Katka Bo-
ďová a Marko Čačala. 

Vidíš v tomto športe pre seba perspektívu aj do 
budúcnosti?

Zatiaľ môžem povedať, že vidím. Discgolf ma 
veľmi baví a chcela by som v ňom dosiahnuť 
ešte nejaké úspechy. Spoznala som pri ňom 
veľa úžasných ľudí, s ktorými rada trávim tré-
ningy a turnaje, na ktorých vždy vládne dobrá 
atmosféra. Rada trávim čas v prírode. Takže 
discgolf je ideálne spojenie tohto všetkého.

Možno bude tento rozhovor inšpiráciou pre 
ďalších mladých, aby vyskúšali čosi nové, ne-
okukané. Ale tiež inšpiráciou aj pre tých, ktorí 
si chcú discgolf zahrať len tak, rekreačne. Koše  
v parku sú prístupné všetkým a kedykoľvek.

BH
Foto: poskytla Natália Nádaská 

Turnaj v Ybbs un der Donau (Natália je druhá sprava)

Bohunický tím DGC TreeCutters na turnaji v Budmericiach (Natália je tretia zľava)
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Už prvý týždeň fungovania DLT prekvapoval vysokými počtami 
detí . Ale my sme sa toho nezľakli a tvorili sme pre deti zaují-
mavé programy plné zábavy. Keďže ho navštevovalo i veľa detí 

z okolitých obcí, vzniklo tak veľa nových priateľstiev. Spoločne sme sa 
učili súdržnosti a spolupráci. 

Počas teplých dní sme navštívili nové miesta, na ktorých si každý mohol 
prísť na to svoje . Či už to bola návšteva hradu Červený Kameň alebo 
návšteva ZOO. 

Ale to najlepšie nás čakalo nakoniec. Bludisko v kukuričnom poli! Deti ni-
elenže museli nájsť cestu von, ale taktiež museli oprášiť svoje vedomosti z 
vlastivedy a prírodovedy. Veľmi pekne sa chceme poďakovať aj policajné-

mu zboru v Jaslovských Bohuniciach za ich prezentáciu. Posledný týždeň 
nám pani Halašková porozprávala o zvláštnej mačičke plemena Sphynx. 
Kocúrika nám aj priniesla ukázať a deťom sa neskutočne páčil. Veľa sa  
o plemene dozvedeli.

Za nás animátorov musíme povedať , že DLT 
tábor dopadol nad naše očakávania a dúfame, 
že v takom hojnom počte sa stretneme aj na 
budúci rok. 

Sára Magulová
Foto: SM, PJ, -kul-
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Denný letný táBOr v rOKu 2019
 preKOnával svOJe reKOrDy 
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s K O n č i l  s a  č a s  h i e r  a  z á B a v
Leto a, hlavne, prázdniny sa skončili a deti 
opäť čakajú každodenné povinnosti v ško-
le. Po krásnych slnečných a rýchlych dvoj- 
mesačných prázdninách zasadli do lavíc, tí 
menší nastúpili do materskej školy. V Spolo-
čenskom dome PD sa školský rok slávnostne 
začal v prvý septembrový pondelok. Po krát-
kom príhovore starostky Boženy Krajčovičo-
vej a riaditeľky ZŠ s MŠ Mgr. Kataríny Moj-
žišovej   uvítali 29 prváčikov, ktorých si pod 
svoje krídla zobrali pani učiteľky Mgr. Vierka 
Ševčíková a Mgr. Michaela Šulková. Na pa-
miatku na tento deň prváčikovia dostali kniž-
ku a sladkosť. Po slávnostnom otvorení škol-
ského roka žiaci dostali inštrukcie od svojich 
triednych učiteliek a prváci sa presunuli do 
ZŠ. Po slávnostnom otvorení školského roka 
v SD sa starostka presunula do MŠ, kde tak-
tiež otvorila nový školský rok. Každé dieťa 
potešila sladkosťou. 

M.O.
foto: D.H.

vďaKa vám, paDlým, za našu slOBODu!
Jedným z najušľachtilejších ľudských snažení je úsilie o spravodlivosť. 
Slovenské národné povstanie,  ktoré vypuklo 29.8. 1944, dokázalo zmo-
bilizovať desaťtisíce ľudí. V slovenskej histórii je výnimočným počinom a 
jednou z najvýznamnejších udalostí.  Tento rok sme si pripomenuli jeho 
75. výročie. 
S úctou a vďakou si spomíname na hrdinských bojovníkov, vojakov a 
partizánov, ktorí odolávali  presile a aj napriek utrpeniam a obetiam 
kliesnili cestu aj nášmu súčasnému životu. 

MO
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Naša obec pod svojimi krídlami už štvrtý rok organizuje festival Count-
ryfest Bohunice. Tento ročník bol zatiaľ najúspešnejší vo viacerých sme-
roch. Konečne  nám vyšlo počasie.  Neudialo sa nepredvídateľné a to sa 
odrazilo na celkovej atmosfére a návštevnosti festivalu, nakoľko amfite-
áter a parkoviská praskali vo švíkoch. Countryfest si získava stále viac 
fanúšikov. Robí dobré meno nielen v okolí, ale aj na celom Slovensku a 
v Čechách, čoho dôkazom je stále vyšší počet prichádzajúcich ľudí a sta-
nov v parku. Ľudia, ktorí k nám prichádzajú, obdivujú areál parku a veľ-
mi vyzdvihujú čistotu festivalu, o ktorú sa starajú obecní zamestnanci.
Čo sa týka kapiel, najväčší úspech mali headlineri, ako Sima Martauso-
vá, Fleret, Bystrík Banda, Fešáci, ale poďakovanie za skvelé výkony patrí 
všetkým kapelám. 
Sobotný deň sa niesol v znamení sprievodných podujatí a hier, ktoré 
využili deti - prišlo ich naozaj hojne, približne tristo. 
Už v týchto chvíľach pracujeme na ďalšom ročníku. Keď všetko vyjde, 
tak ďalší Countryfest sa uskutoční 17. - 19. 7. 2020.
Viac fotiek nájdete na webe obce aj na www.countryfestbohunice.sk.

Roman Áč

Jeden je za 
nami a druhý 
sa už pripravuje
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V prvú júlovú sobotu sa v amfiteátri už devia-
tykrát stretli tí, ktorí si myslia, že dokážu uvariť 
ten najlepší guláš. A nebolo ich málo. 25 tímov 
domácich aj cudzích si prišlo zmerať svoje 
kulinárske umenie. Na všetko – od prípravy 
surovín, cez varenie až po výsledok – dozeral 
televízny majster kuchár Jaromír Žídek. Obec 
zabezpečila pre všetkých základné suroviny na 
varenie, príchute a tajné prísady zostali tajom-
stvom kuchárov, každý si ich zabezpečil sám. 
Čakanie, keď to v kotloch bublalo a čakalo sa 
na hotový guláš, spestrili súťaže pre deti a do-
spelých, trampolíny, jumping, simulátor surf.  
Celým dňom sprevádzala kapela Plastik pod 
vedením pána Pavla Adámka. Víťazstvo si do 
budúceho roka odnieslo domáce družstvo My 
šťastne ženatí, potom nasledovalo družstvo 
Včielok a tretí skončili Cibuľoví chlapi. Cenu 
šéfkuchára získali seniori z Jednoty dôchodcov 
a cenu útechy (a možno aj za originálny názov 
:-))  súťažiaci z družstva Šak oné.
Viac foto nájdete na webe obce.

Danka H.
foto: Danka H.

O najlepšom guláši rozhodol žídek 

Víťazi súťaže  a ich minúty slávy
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Dva mesiace prázdnin nám utiekli ako voda. 
Ich koniec je najmä pre deti, ktoré nastupujú 
do školy, taký smutný. Obec chce toto obdobie 
spríjemniť nielen školopovinným, ale aj dospe-
lým. S letom aj s  prázdninami sme sa rozlúčili 
veľkolepo. 
Rozlúčka s letom sa konala v amfiteátri 31.8. 
za naozaj ukážkového letného počasia. Pre 
detských návštevníkov sa park otvoril už do-
poludnia. V jeho zákutiach boli  pripravené 
stanovištia so súťažami a s tajničkou, za ktorú 
dostali odmenu. Podujatie bolo spestrené ob-
jednanými atrakciami a tento rok sme pripra-
vili aj novinku - detský kútik pre najmenšie 
deti. Na obed, kto mal chuť, si mohol opiecť 
špekáčiky a vypočuť si vystúpenie skupiny 
Dúhalka. 
Príprava tohto všetkého by sa nedala zvládnuť 
bez pracovníkov technickému úseku obce. Zá-
roveň veľká vďaka patrí dobrovoľníkom.
A keď sa vravelo o veľkolepej rozlúčke, po-
sledný augustový deň sme uzavreli vyše hodi-
novým koncertom kapely DESMOD, ktorá je 
držiteľom dvoch Zlatých slávikov. Ako pred-
skokan vystúpila kapela Family Friend.

Danka H.
foto: Danka H.

rOzlÚčKa s 
prázDninami Omša v tieni 

strOmOv 
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Dotĺklo srdce, ktoré mohlo biť.
Nebolo lieku, aby mohlo žiť.
Odišiel si Andrejko a už sa nevrátiš,
no v našich srdciach lásku nestratíš.
Tvoje srdce navždy tíško spí.
Naša myseľ, synček, už o Tebe len sní.
Tvoje ruky už nikdy nepohladia nás
už nikdy nebudeme počuť Tvoj hlas.
Oči zostanú navždy zavreté
a naše srdcia bolesťou zaliate.
Prestali sa ústa smiať,
budeme, synáčik, na Teba spomínať.
Žiarila z Teba láska a dobrota,
budeš nám, Andrejko, chýbať do konca 
života.
Dobrý človek nikdy neodchádza.
Navždy žije v srdciach tých, ktorí ho 
mali radi.

10.9. sme si pripomenuli smutné  
5. výročie čo nás navždy opustil náš 
drahý Andrejko Chorvatovič, vo veku 
33 rokov. Kto ste ho poznali, venujte 
mu tichú spomienku. Ďakujeme.

Otec Jozef, Oľga, bratia Marek a Tibor 
s rodinami.

Omša v tieni 
strOmOv 

Sviatok sv. Cyrila a Metoda je štátnym sviatkom Slovenskej republiky, ktorý sa oslavuje každo-
ročne 5. júla. Pripomíname si ním príchod dvoch slovanských vierozvestcov na Veľkú Moravu 
v roku 863.
U nás sa svätá omša  na sv. Cyrila a Metoda  koná už tradične vonku v parku pri amfiteátri. 
Touto cestou ďakujeme  dôstojnému pánovi farárovi a speváckemu zboru. Nesmieme zabudnúť 
aj na našu Jednotu dôchodcov, ktorá nám pripravila po sv. omši spoločný obed (výbornú ka-
pustnicu). Podujatie sa vždy pripravuje v spolupráci so zamestnancami obce.

MO
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špOrt

Blavíčatá začínajú 
s dvoma dievčatami
Družstvo najmenších futbalistov v na-
šom klube začalo s tréningovými jed-
notkami na konci júla. Momentálne tré-
nuje približne 20 detí (aj dve dievčatá) 
dvakrát do týždňa. Touto cestou by som 
chcel požiadať rodičov, ktorí vidia, že ich 
deti majú záujem o loptu a šport, aby ich 
priviedli na tréning. V tejto kategórii sa 
snažíme malých futbalistov zoznámiť  
s pohybovými návykmi, ktoré sú spojené 
s loptovými hrami. Samozrejme, zákla-
dom je futbal a jeho jednoduché zložky, 
ktoré sa snažíme deti učiť. Kategória má 
aj svoju vlastnú súťaž, je rozdelená na dve 
skupiny a naša skupina má 8 účastníkov. 
Začali sme hrať už na začiatku septembra. 
Môžeme sa tak porovnať s rovesníkmi z 
iných klubov. Výsledky v tejto kategórii 
nie sú dôležité, pre nás je víťazstvom, ak 
majú deti radosť zo športu a rady sa budú 
vracať na tréningy a zápasy.

Andrej Jurkas
tréner

na spartaKu
Futbalový klub zorganizoval 31.8.2019 
zájazd na zápas Spartak Trnava proti Mi-
chalovciam, ktorý sa skončil 2:1. Toto po-
dujatie sme usporiadali hlavne pre našich 
hráčov, ktorí sa veľmi tešili. Niektorí boli 
na krásnom štadióne prvýkrát. Veríme, že 
získali motiváciu navyše, aby napredovali 
vo svojom futbalovom umení. 
ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice, do 
toho!

Mgr. Marek Juhász

p r e š l i  s m e  z m e n a m i

Zostava: Hlavatovič Ondrej, Baranovský Fi-
lip – Bardáč Jakub, Bugár Tomáš, Tomašovič 
Tomáš, Klč Denis (K), Kosmál Matúš, Wagner 
Nikolas – Pavlovič Adrián, Kubišta Mário, Je-
línek Timotej, Petrík Matej, Matuškovič Do-
minik, Nádaský Alex, Satina Samuel, Bašnák 
Adam – Holec Patrik, trénerský tím: Machovič 
Martin, Čmehíl Martin, 

Pred novým súťažným ročníkom sme prešli 
zmenami v kádri i na trénerskom poste.
V Dechticiach zápasili s nízkym počtom hrá-
čov, preto sme uvítali štyroch ich chlapcov. 
Spolu s nimi posilnil tím Martin Čmehíl, mla-

dý ambiciózny tréner. Letná príprava v danej 
kategórii je špecifická, keďže chlapci trávia sl-
nečné dni na rôznych dovolenkách či prázdni-
nách. Napriek tomu sme mali na tréningoch za 
posledné roky najvyšší počet futbalistov. Boli 
zamerané najmä na zdokonaľovanie technic-
kých zručností a herných situácií. Dôraz sme 
kládli na stmelenie kolektívu. Noví chlapci sa 
ale rýchlo skamarátili s našimi oporami na 
čele s Denisom Klčom, Tomášom Tomašovi-
čom, Jakubom Bardáčom, Máriom Kubištom 
či Patrikom Holecom. Práve spomenutí cha-
lani sú v tíme najstarší a budú našimi lídrami. 
Radosť nám robia aj mladší chlapci, ktorí sa 

neustále zlepšujú. Súťažný ročník sme zača-
li dvoma domácimi zápasmi. Obe stretnutia 
sme zvládli a zaknihovali víťazstvá (2:0, 7:0). 
Chlapcov futbal baví, čo je vidno v dochádz-
ke a nasadení. Snažíme sa im vštepovať nielen 
futbalové kvality, ale aj slušné vystupovanie 
na ihriskách i mimo nich. Spoločne sa tešíme  
z ich napredovania a veríme, že im láska k fut-
balu vydrží čo najdlhšie. ŠK BLAVA 1928 by sa 
tak o budúcnosť nemusela obávať. 
ŠK BLAVA, DO TOHO!

Mgr. Marek Juhász

ŠK BLAVA 1928 - U-15

prípravKa u-12 šK Blava 1928 
JaslOvsKé BOhunice 

Aj v ďalšej sezóne sa nám predstaví družstvo prípravky v súťažiach riadených Obfz Trnava. 
Prípravka začala svoju letnú prípravu úspešným turnajom v Trakoviciach, kde za účasti 
6 mužstiev obsadila 2. miesto, o ktorom rozhodol až posledný zápas turnaja s domácim 

družstvom. 
Opäť sa budeme snažiť zabudovať v chlapcoch osvedčený systém výchovy – chceme, aby sa deti 
venovali športu a aby to bol pre nich prínos nielen po športovej stránke,  ale aj po ľudskej. Mo-
mentálne máme 15-členný káder, ktorý sa bude snažiť čo najlepšie reprezentovať klub, ktorý sa 
snaží vytvárať pre deti čo najkvalitnejšie podmienky. Opäť plánujeme na zimné obdobie niekoľ-
ko turnajov, ktoré určite napomôžu chlapcom v ďalšom raste. 

Výsledky turnaja Coffea cup Trakovice 2019:
Šk Blava – Sporta Hlohovec    3 – 0 Satina 3

Šk Blava – Malženice    1 – 0 Satina

Šk Blava – Dvorníky    2 – 0 Satina 2

Šk Blava – Zeleneč     2 – 1 Satina, Uher

Šk Blava – Trakovice    0 – 4

Zostava prípravky ŠK Blava sezóna 2019/2020
Timotej Melicher, Filip Matolek, Tomáš Satina, Lukáš Žemla, Adam Čeliga, Andrej Junas, Mar-
tin Junas, Dominik Holec, Michal Tomovič, Lukáš Juhász, Šimon Machovič, Samuel Bugár, Ja-
kub Kostolanský, Matej Hujsi, Samuel Zetocha

Marek Maška, tréner

Po minuloročnom suverénnom víťazstve v 3. 
lige bez straty bodu vstúpilo A-družstvo do 
2. ligy so skromným cieľom - skončiť v naj-
horšom prípade na 10. mieste a vyhnúť sa 
vypadnutiu (posledný), resp. prípadnej baráži 

(predposledný). Výkonnostne je totiž obrov-
ský rozdiel medzi 2. ligou a 3. ligou. V 2. lige je 
veľa družstiev s hráčmi, ktorí majú skúsenosti 
aj z 1. ligy.
Napríklad v družstve Hlohovca, najväčšieho 

pO ÚspešneJ sezóne 2018/2019 
s amBíciami preD nOvOu 

sezónOu 2019/20
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ašpiranta na postup, hrali až 3 hráči z Ukrajiny. 
Ďalšie veľmi kvalitné družstvá mali: Sládkovi-
čovo, Veľké Úľany, Kúty, Baka, Elastik Trnava 
B. 
B-družstvo bolo v 4. lige v sezóne 2018/19 
posilnené o Jozefa Čápku a Petra Gajarského 
(v minulej hral iba v 2. polovici). Ako jediné 
z našich družstiev malo v minulej sezóne po-
stupové ciele. 
Po minuloročnom 4. mieste sme sa chceli zlep-
šiť a obsadiť aspoň 2. miesto, ktoré je zárukou 
baráže, resp. priameho postupu (záviselo to od 
zostupov družstiev z nášho kraja z 1. ligy). Na 
bezkonkurenčný Hlohovec B, kam sa po anga-
žovaní Ukrajincov do Hlohovca A presunuli 
až 3 hráči 2. ligy, sme si trúfať nemohli, ale na 
ostatné družstvá sme si trúfali.

Začiatkom mája 2019 skončila stolnotenisová 
sezóna 2018/19.
Bola veľmi náročná, pretože ako sa nakoniec 
ukázalo, z extraligy aj z 1. ligy vypadli až 2 
družstvá do nášho regiónu. To sa nestalo po-
sledných min. 10 rokov. Táto situácia ovplyv-
nila následne počet zostupujúcich z 2. a nižších 
líg, ako aj baráže o postup. A veľmi výrazne sa 
dotkla nášho klubu.

A-družstvo po náročnej nováčikovskej sezó-
ne obsadilo nakoniec 9. miesto z 12 družstiev. 
Vypadli až 2 mužstvá a 10. družstvo muselo 
hrať baráž o záchranu. V náročnej 2. lige je za 
daných okolností veľkým úspechom záchrana. 
Navyše 2. polovicu súťaže sme odohrali bez 
hráča č. 2 - zraneného Mira Rábaru. Úspešne 
za neho zaskakovali Pavol Heteš a Jozef Čápka 
z B-čka.  Kľúčové zápasy sme odohrali so Za-
varom - 2x remíza 9:9, ale o 1 set sme v nich 
boli lepší, a preto sme sa tesne vyhli baráži, s 
Rohožníkom - doma výhra 10:8, vonku remíza 
9:9, s Leopoldovom - doma výhra 13:5, vonku 

prehra 4:14. Družstvo vyhralo 5 zápasov, 3x re-
mizovalo a 14x prehralo.
Úspešnosť našich hráčov: Patrik Sýkora 48,1% 
(39 výhier/81 zápasov), Lukáš Mužila 39,3% 
(33/84), Miroslav Rábara 38,6% (17/44), Vla-
dimír Tibenský 32,2% (28/87), Jozef Čápka 
42,9% (6/14), Pavol Heteš 41,7% (10/24).

B-čko splnilo svoj cieľ a s prehľadom obsadilo 
2. miesto v 4. lige za bezkonkurenčným Hlo-
hovcom B a 7 bodov pred Elastikom Trnava C. 
Zaznamenalo 17 výhier, 1 remízu a 4 prehry. 
Vzhľadom na počet vypadávajúcich z vyšších 
súťaží muselo však  o postup ešte bojovať v 
baráži proti Vrbovému (10. družstvo z 3. ligy). 
Po veľmi dramatických zápasoch sa B-čku 
podarilo postúpiť z baráže do 3. ligy!!! 
Po prehre vo Vrbovom 8:10 dokázalo doma 
zvíťaziť 11:7! Tento úspech je o to krajší, že bol 
dosiahnutý v zostave výhradne s odchovan-
cami z Jaslovských Bohuníc, ktorí vyrástli v 
klube v 80. rokoch minulého storočia! A teraz 
majú už mierne po 40-tke ...
Za B-čko nastupovali:  Pavol Heteš 88,0% 
(66/75), Jozef Čápka 69,6% (48/69), Štefan 
Lehen 57,5% (38/66), Peter Gajarský 57,5% 
(46/80), Karol Gajdoš ml. 72% (18/25), Fran-
tišek Rolenčík 46,2% (6/13). 

C-družstvu v mimoriadne vyrovnanej súťaži 
stačilo 8 výhier a 14 prehier len na 10. miesto. 
Vzhľadom na spomínané okolnosti (vypadá-
vali priamo 2 družstvá) muselo bojovať o zá-
chranu v 5. lige v baráži s 2. mužstvom 6. ligy 
Leopoldovom D. 
Po skvelom domácom vstupe do baráže a vý-
hre 13:5 však nepochopiteľne nezvládlo odvetu 
v Leopoldove a po rovnakej prehre 5:13, nako-
niec v jeho neprospech hovoril pomer setov,  
ktorý bol horší o 2 sety - vypadlo nešťastne 
do 6. ligy. Napriek relatívne jasným celkovým 

výsledkom boli zápasy veľmi tesné a veľa ich 
končilo pomerom 3:2 (doma - 5:1 pre nás, von-
ku 1:4 pre súpera).  Je to vôbec 1.-krát, čo naše 
družstvo zostúpilo do nižšej súťaže. 
Šport však býva taký, nie je možné len vyhrá-
vať a postupovať - po 8 postupoch prišiel prvý 
zostup. Nedá sa nič robiť, je to šport. Aj 6. liga 
je pomerne kvalitná súťaž a možno sa postup 
späť do 5. ligy opäť podarí. 
Za družstvo v sezóne bodovali: Karol Gajdoš 
ml. 74,6% (50/67), František Rolenčík 55,3% 
(42/76), Miloš Rapant 37,9% (25/66), Rasťo 
Michalec 37,8% (28/74) a Tibor Matovič 66,7% 
(12/18).

D-čko v 7. lige obsadilo 6. miesto v súťaži s 11 
výhrami, 2 remízami a 9 prehrami. Za druž-
stvo pravidelne nastupovali aj žiaci Tomáš 
Hyža a Tomáš Matovič. Úspešnosť hráčov: Ti-
bor Matovič 75,0% (42/56), Ľuboš Mráz 61,9% 
(52/84), Karol Gajdoš st. 54,8% (40/73), Tomáš 
Hyža 43,4% (33/76), Tomáš Matovič 22,7 % 
(10/44).

E-čko skončilo v 8. lige na 11. mieste zo 14 
účastníkov. Zvíťazilo 7x, 2x remizovalo a 17x 
prehralo. Najväčšou ambíciou družstva bolo 
zapracovanie mladých hráčov do dospelácke-
ho stolného tenisu. Aj preto sa v ňom vystrie-
dalo najviac hráčov. Za družstvo nastupovali 
len mládežníci a žiaci: Tomáš Matovič, Adrián 
Rolenčík, Viktória Urbanovská, Lucia Čapko-
vičová, Martina Čápková, Soňa Krajčovičová, 
Marek Hulík, Kristián Makovica, Matúš Mi-
chalička pod vedením Rada Hulíka.

A-družstvo žiakov obsadilo v 1. lige žiakov 6. 
miesto z 8 družstiev a udržalo sa v súťaži. Zo 
14 zápasov zvíťazili 4x, 10x prehrali. Za druž-
stvo nastupovali: Marek Hulík 70% (21/30), 
Viktória Urbanovská 61,9% (13/21), Matúš 

Finále turnaja O pohár starostky obce v kategórii registrovaných hráčov: vľavo Lukáš Mužila, vpravo Patrik Sýkora, rozhodca v strede RNDr. Gajdoš  
Foto: Ľubomír Matovič
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Dve naše Družstvá meDzi naJlepšími

Majstrovstvá Slovenska sú pre každého špor-
tovca alebo športový tím veľkou udalosťou 
a zážitkom. Našim družstvám dorastencov 
a starších žiakov sa podarilo, i keď s trochou 
šťastia, dostať sa medzi 8 najlepších tímov na 
Slovensku a zahrať si majstrovské zápasy.
MSR družstiev dorastencov sa hrali 22. – 
24.8.2019 v Bratislave v areáli TK Slávia STU. 
Náš klub reprezentovali Juraj Dobrovodský, 
Peter Kučera, Samuel Kovář, Aleš Michalica, 
Matúš Kuba Danaj, Tobiáš Oravec a kapitánom 
družstva bol Matúš Béreš. Po troch dňoch ťaž-
kých zápasov s veľmi silnými súpermi, TK Slá-
via STU Bratislava, Lieskovský tenisový klub a 

TK Kúpele Piešťany, sa naši chlapci umiestnili 
na 7. mieste. 
Družstvo starších žiakov síce hralo druhú tri-
edu, ale po odhlásení jedného družstva dosta-
li šancu hrať na MSR 29. – 31. 8. 2019, a tak 
vycestovali do Prešova. Naše družstvo tvorili: 
Aleš Michalica, Matúš Kuba Danaj, Alex Rie-
gel, Martin Ježek, Tobiáš Oravec a kapitán 
Matúš Béreš. Ich súpermi boli družstvá z pr-
vej triedy, a tak bolo hneď jasné, že to bude 
náročné. Majstrovské zápasy našich chlapcov 
boli veľmi napínavé a chalani boli naozaj rov-
nocennými súpermi, hoci svojich protivníkov 
nezdolali. Náš hráč Aleš Michalica však  vyh-

ral všetky svoje zápasy, a tak sa tešíme z jeho 
úspechu.
Veľká vďaka patrí trénerovi a kapitánovi obid- 
voch družstiev Matúšovi Bérešovi, ktorý cha-
lanov po celý čas trpezlivo usmerňoval, pov- 
zbudzoval, motivoval a, čo je dôležité, snažil sa 
v nich vzbudiť tímového ducha. 
Chlapci obidvoch družstiev ukázali, že hoci 
sme dedinský klub, vieme byť vyrovnaným 
protivníkom veľkým klubom z Bratislavy, Ban-
skej Bystrice, Prešova, Piešťan, Košíc,... 
Tak, rodičia, dajte deti na tenis, aby sme mali 
nasledovníkov a reprezentantov našej obce.

I.M.

Michalička 45,8% (11/24), Kristián Makovica 
44,4% (16/36).

B-družstvo žiakov skončilo na 9. mieste 2. 
ligy z 10 účastníkov. Za družstvo nastupovali: 
Matúš Michalička 59,1% (13/22), Maroš Eliaš 
34,21% (13/38), Samuel Heteš 30,8% (4/13), 
Michal Benedikovič 25% (11/44) Marcel 
Matúš 16,7% (7/42). 

Do novej sezóny, ktorá štartuje práve v týchto 
dňoch, si znovu dávame vysoké ciele. Pozície 
A a B družstva chceme udržať v 2., resp. 3. lige. 
Ideálne by bolo hrať v pokojnom strede tabuľ-
ky, vzhľadom na náročnosť a kvalitu týchto líg 
však bude úspechom aj záchrana v nich. C-čko 

a D-čko by sa mohli pohybovať v prvej polovi-
ci svojich súťaží - 6. a 7. lige a v prípade priaz-
nivých okolností zaútočiť aj na jednu z prvých 
troch priečok. V E-čku v 8. lige chceme naďalej 
dávať príležitosť našim najmladším hráčom na 
ich ďalší výkonnostný rast.
Klub stolného tenisu STK ŠK Blava 1928 Ja-
slovské Bohunice má 43 členov registrovaných 
pod Slovenským stolnotenisovým zväzom. Z 
tohto počtu je až 27 hráčov v mládežníckom 
veku (do 20 rokov).  O  výchovu našej mláde-
že sa stará náš dlhoročný tréner RNDr. Karol 
Gajdoš, ktorému v posledných mesiacoch asis-
tuje Mgr. Radovan Hulík. Ďakujeme im za ich 
nasadenie a entuziazmus. 
Ďalej chceme poďakovať za finančnú podporu 

pre náš šport obci Jaslovské Bohunice - starost-
ke ako aj poslancom obecného zastupiteľstva. 
V súčasnosti sa pracuje na realizácii podlahy 
v športovej hale, ktorá nám bola ponúknutá zo 
strany obce pre ďalší rozvoj nášho športu. Tým 
sa rozšíri naše stolnotenisové zázemie o ďalšie 
4 stoly. Pri veľkosti nášho klubu telocvičňa už 
nebola kapacitne dostatočná. V novej sezóne, 
najneskôr od polovice prvej časti, by sme už 
chceli využívať nové priestory, ktoré by mali 
prispieť k ďalšiemu napredovaniu nášho klubu 
ako aj amatérskeho stolného tenisu.

Jozef Čápka, tajomník VV STK 

Družstvo dorastencov - zľava: Matúš Kuba Danaj, Aleš Michalica, Samuel Kovář, Peter Kučera, Juraj Dobrovodský, kapitán Matúš Béreš
 (foto: Ivana Michalicová)
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Družstvo starších žiakov - zľava: kapitán Matúš Béreš, Aleš Michalica, Matúš Kuba Danaj, Martin Ježek, Tobiáš Oravec, Alex Riegel  
(foto: Ivana Michalicová)

letO na vODe

Vodáci ŠK Blava 1928 tento rok zažili 
veľmi úspešnú sezónu. Počasie nám 
bolo naklonené, teplé leto umožnilo 

uskutočniť všetky naplánované akcie.
Hneď na začiatku prázdnin sme absolvovali 
splav Dunajca. Pieniny sú čarovné, opakova-
ne sme sa o tom presvedčili. Okrem splavov 
na kanoe, kajaku, či rafte ponúkajú aj cykli-
stické a turistické trasy. Pre všetkých členov, 
ktorí sa zúčastnili, to bolo päť veľmi akčných 
dní. Súčasťou splavu bol aj výcvikový kurz 
troch členov. Postupne prechádzajú výcvi-
kom všetci členovia vodáckeho klubu, lebo 
pri športoch na vode je najdôležitejšia bez-
pečnosť. Certifikovaní inštruktori nás učia, 
ako sa zachovať v kritických situáciách, ako 
pracovať s hádzačkou, ako správne používať 
vestu a prilbu. 

Skúsenosti získané na výcvikovom kurze vy-
užívame pri rodinných plavbách na rybníku 
počas akcií organizovaných obcou – Deň 
detí a Country Fest, kedy sú vodáci súčasťou 
programu. Tento rok bol na oboch akciách 
rekordný počet záujemcov o člnkovanie. Ro-
dičia aj s úplne malými deťmi sa spoľahnú na 
zručnosti a schopnosti našich členov, ktorí 
ich bezpečne po rybníku prevezú. 

V auguste sme splavovali Váh. Celú trasu 
sprevádzala dobrá nálada. Niektorí sa s čl-
nom aj prevrátili a okúpali, ale keďže voda 
vo Váhu bola zväčša do pol pása, všetci sa 
bezpečne dopravili na breh, až na pár okuli-
arov a nejaké šľapky, ktoré si ukradol vodník 
Váhu. Chlapci záchranári vylovili člny, pádla 
a vaky. Povylievala sa voda, vysušili sa mobi-

ly a išlo sa v ústrety ďalším dobrodružstvám. 
Splav sme ukončili na blízkom ranči jazdou 
na koni a opekačkou.

Práve v takýto deň najviac pociťujeme vďač-
nosť za ľudí okolo seba, za priateľov, za spo-
ločne strávené chvíle a za dobrú náladu. Tá 
nech je v našom klube dobre ukotvená!
     
    

Lucia Bubánová

P.S. Ak má niekto záujem splavovať s nami 
a stať sa členom vodáckeho klubu, je vítaný. 

Všetky informácie sú na stránke 
ŠK Blava 1928.
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